
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 4. december 2020

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Samrådsspørgsmål S
Vil ministeren redegøre for, hvordan regeringen vil sikre, at alle led i den såkaldte straffe-
sagskæde – politi, anklagemyndighed og domstole – tilføres tilstrækkelige ressourcer til
at bringe sagsbehandlingstiden ned på et acceptabelt niveau, herunder bedes ministeren
redegøre for:
– Om det er regeringens holdning, at der bør indføres straksdomme for vanvidsbilisme?
– Om ministeren mener, at den hændelse, hvor en vanvidsbilist kørte en 5 årig pige

ihjel, kunne være undgået?
– Om ministeren mener, at det styrker eller svækker troen på det danske retssystem, at

en vanvidsbilist har haft en lignende sag liggende i over 1 år 9 måneder?
– Hvad regeringen vil gøre for at undgå lignende sager i fremtiden?
Der henvises til artiklen ”Vanvidsbilist dræbte femårig pige: Sendte ung kvinde i livstruen-
de koma for to år siden” fra bt.dk den 2. december 2020.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

På udvalgets vegne
Preben Bang Henriksen
formand
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